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Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 20. zasedání dne 18. 9. 2023  
 
  

 

Prezence 
 

Přítomni předseda: 
Bc. Karel Pressl 
 
členové:  
JUDr. Ondřej Dostál  
doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.  
Ing. Marianna Lang Gajanová  
MUDr. Stanislava Stupková, MBA 
MUDr. Eva Šrámková 
 
 

Omluveni  
MUDr. Kamal Farhan 
MUDr. Richard Pikner, Ph.D. 
Mgr. Miloslava Rutová  
MUDr. Jiří Šedivý  
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 
 
 
 
 

Hosté MUDr. Petr Hubáček, MBA, LL.M.- ředitel, místopředseda 
představenstva, Domažlická nemocnice, a.s. 
Jan Látka - předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči a 
cestovní ruch, PK 
Mgr. Martina Němečková- starostka obce Planá 
Ing. Ondřej Provalil, MBA- člen představenstva odpovědný za 
ekonomiku a provoz, Klatovská nemocnice, a.s. 
Dagmar Špédlová- ředitelka, Nemocnice následné péče Sv. Anna, 
s.r.o. 
 
 

Na vědomí Odbor kancelář ředitele KÚPK – kopie prezenční listiny 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

20 

Datum konání  18. 9. 2023 – 15:00 hod. 

Místo konání  Nemocnice následné péče Sv. Anna 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
  

1. Zahájení, úvodní formality  

2. Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví 

ZPK 

3. Prezentace Nemocnice následné péče Sv. Anna 

4. Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví 

5. Různé, diskuze, závěr 

 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

Zahájení a úvodní formality 

Předseda výboru Bc. Karel Pressl přivítal přítomné členy na 20. jednání Výboru 
pro zdravotnictví ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou dne 11. 9. 
2023 a zahájil zasedání v 14:50. Zasedání proběhlo v zasedací místnosti 
Nemocnice následné péče Sv. Anna v Plané. 

Předseda přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena. 
 
Je přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný.  

Ověřovatelem zápisu a usnesení byla zvolena MUDr. Stupková, MBA, která 
s nominací souhlasila a výbor ji schválil. 
 

2.  

 
Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví 

ZPK  

 
Předseda uvedl, že členům byl zápis z 19. zasedání poslán e-mailem a dotázal 
se, zda jsou k němu nějaké připomínky. Zápis byl bez připomínek. 

3.  

 

Prezentace Nemocnice následné péče Sv. Anna 

Předseda požádal paní ředitelku Špédlovou, aby seznámila členy s nemocnicí. 

 

Paní ředitelka informovala členy výboru, že Nemocnice následné péče Sv. Anna 

je nejmenší nemocnicí Plzeňského kraje, ale i přes to má jeden z nejvyšších 

zisků- v roce 2022 danili 3,5 mil Kč. Je zde 100 lůžek- 80 zdravotních a 20 

okamžitá kapacita sociálních lůžek. V nemocnici pracuje celkem 65 zaměstnanců- 

41 nelékařských profesí, 4 kmenoví lékaři, 5 administrativních zaměstnanců, 5 

kotelníků a 9 uklízeček. 
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14:55 přišel Ing. Provalil, MBA 

15:00 přišel MUDr. Hubáček, MBA, LL.M. 

 

Nejpalčivějším problémem je momentálně stará budova, ve které není možné 

nabízet nadstandardní pokoje. Společné sociální zařízení již také neodpovídá 

dnešním standardům. Současných 100 lůžek je na hranici rentability, ale 

současná budova neumožňuje přidání dalších lůžek. Řešením je projekt nové 

nemocnice na zelené louce, kde by ráda paní ředitelka ve spolupráci se 

starostkou obce Planá vybudovaly kapacitnější nemocnici, jejíž součástí by byla 

poliklinika nabízející ambulantní péči a také záchranná služba. Nemělo by se 

jednat o novou nemocnici akutní péče, ale novou, doplněnou Sv. Annu.  

 

JUDr. Dostál se informuje na využití staré budovy. Paní ředitelka upozorňuje, že 

jde o majetek Plzeňského kraje, tudíž není v její kompetenci určit budoucí využití, 

ale budovu vnímá jako velmi vhodnou pro zřízení domova pro seniory. 

JUDr. Dostál se dále dotazuje na předpokládanou cenu nové nemocnice? Paní 

ředitelka uvádí, že studie počítá s částkou 500mil Kč, stavba bude rozdělena do 3 

etap, částka nebude třeba naráz. 

 

15:02 přišla starostka Němečková 

 

JUDr. Dostál se dále dotazuje, zda existuje nějaká tabulka/ odhad, jakou částku je 

schopen produkovat domov důchodců situovaný ve staré budově a nová 

nemocnice? Paní ředitelka upozorňuje, že zdravotnictví je služba a v případě, že 

uděláme klasickou ekonomickou analýzu, tak zjistíme, že se nám to nevyplatí. 

Jsme tu pro občany, není to o návratnosti. Ing. Provalil souhlasí, např. 

v Klatovech také není nový pavilon návratný, v rámci Plzeňského kraje má Sv. 

Anna nezastupitelnou funkci, větší kapacitu bychom uvítali. Samozřejmě 

chápeme omezené zdroje, hlídáme dotace, evropské peníze. 

 

Doc. Emmerová doplňuje, že i když se projekt může zdát megalomanský, je 

potřebný. Je nutné péči zasíťovat, není možné, aby všichni jezdili do Plzně. 

 

Předseda se dotazuje, jak stará je studie, která počítá s částkou 500mil. Kč? 3 

roky. 

 

Starostka doplňuje, že na tento projekt nekouká jako na LDN, Tachov je 

dlouhodobě vyčleněn a Planá je lépe situovaná než Tachov- je na železnici, 

dálnici a je zde živnostenská škola. Půjde tedy o moderní následnou péči, nejen 

LDN. 

Pan Látka souhlasí s paní starostkou, Tachovsko si to zaslouží. Když se bude 

stavět, je velmi rozumné udělat komplement se záchrannou službou, atd. Jestliže 

se bavíme o 500mil před 3 lety, je to dnes minimálně 700mil Kč, kde tuto částku 

vzít? Plzeňský kraj je sice v plusu, ale každý rok zdravotnictví ubírá větší část. 

V tuto chvíli řešíme již finančně nákladnou galerii. Nemůžeme počítat s pomocí 

vlády nebo Ministerstva zdravotnictví. Je třeba aktualizovat projekt, etapovost to 

jedině prodraží. 

Předseda se ptá, co je třeba v tuto chvíli udělat? 
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Ing. Provalil, MBA uvádí, že v tuto chvíli je třeba přichystat projekt, abychom byli 

připraveni ve chvíli, kdy bude vypsán vhodný dotační program. Jako první krok je 

tedy třeba najít finance na projektovou dokumentaci. Počítá s částkou 15 mil Kč.  

 

Předseda se dotazuje, zda je v tuto chvíli již změněný územní plán? Starostka 

potvrzuje, že nyní nabyl platnosti. Jaká částka je tedy potřeba, zmíněných 15 mil? 

Pan Látka odhaduje 40-50mil. Starostka uvádí, že dnes jdou ceny opět lehce dolů 

a očekává tedy částku 30 mil. Kč. Ředitelka upozorňuje, že pozemky byly 

odkoupeny za 1 Kč. Vhodné pozemky byly pečlivě vybrány a bylo zohledněno, 

aby byly součástí pozemkového fondu. 

 

JUDr. Dostál oceňuje vizi, ale je třeba prodiskutovat, co přesně by se nacházelo 

v nové nemocnici, stejně tak využití staré. Doc. Emmerová doplňuje, že je třeba 

zjistit postoj zdravotních pojišťoven. Starostka upozorňuje na velký zájem 

soukromníků po změně územního plánu. 

 

Proběhla rozsáhlá diskuze na téma obsazenosti nové nemocnice, je shoda 

v nutnosti zajištění vlastní biochemické laboratoře, ostatní je možné outsourcovat. 

Starostka by uvítala i chirurgickou ambulanci. Dnes probíhají jednání 

s pojišťovnou, uvažuje se nad pronájmem operačních sálů. 

 

Po ukončení diskuze si členové výboru prohlédli současný stav nemocnice. 

Personál seznámil členy výboru s rozdělením pacientů na patra. Na jednom patře 

se nachází pacienti rehabilitující, kteří jsou plně soběstační. Jsou schopni se bez 

pomoci najíst i provést osobní hygienu. Na tomto patře je jedna ošetřovatelka, 

která je v případě potřeby připravena pomoci. Pacienti se stravují v jídelně na 

patře, sociální zařízení jsou sdílená. Na patře je také tělocvična, kde pacienti se 

svými fyzioterapeuty rehabilitují. Zde pacienti stráví 4-6 týdnů, záleží na tom, který 

kloub jim byl vyměněn. Pacienti přichází po operaci z různých nemocnic- Plzeň, 

Kadaň, Hořovice, Motol a různá soukromá zařízení. Pacienti si zde sami 

domlouvají následnou péči. 

Na dalším patře jsou pacienti se sníženou hybností, např. starší lidé po operaci 

krčku vyžadují větší asistenci. Patra se kopírují, rozložení a velikost pokojů je na 

každém patře totožná. 

V nejnižším patře jsou pokoje pro pacienty, jejichž zdravotní stav již není možné 

zlepšit.  

 

Členové výboru chválí stav nemocnice. Všude je velmi čisto. Chápou, že 4 

postele na pokoji bez sociálního zařízení nejsou optimální, ale za současné 

situace je nemocnice skutečně v nejlepším možném stavu. 

 

4.  

 
Aktuální záležitosti v oblasti zdravotnictví 

Žádné aktuální záležitosti do tohoto bodu Odbor pro zdravotnictví dnes 

nepředkládá, všechny aktuality byly uvedeny v bodě č. 3. 
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5.  

Různé, diskuze, závěr 

Příští setkání proběhne v pondělí 20. 11. 2023. Na tomto zasedání se bude řešit 
Plán činnosti výboru pro rok 2024. Jakékoliv návrhy na činnosti v příštím roce 
mohou členové zasílat předem na email předsedy nebo tajemnice výboru. 

Předseda všem poděkoval a ukončil jednání v 17:40. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 18. 9. 2023 – počet stran: 5, počet příloh: 1 
 
 
 
  Šárka Batková, M.Ec.          MUDr. Stanislava Stupková, MBA                Bc. Karel Pressl 
 
 

 
 
................................                        ................................                          ................................    
      zapisovatel                                  ověřovatel zápisu   předseda výboru  


